
 

 

Indkaldelse til ordinær generalforsamling 

Torsdag den 23. januar 2025 kl 10 

I Medborgerhuset, Taastrup Hovedgade 71, Taastrup. 

 

 Dagsorden: 

1. Valg af dirigent og referent 

2. Godkendelse af dagsorden 

3. Valg af stemmetællere 

4. Bestyrelsens beretning v. formanden 

5. Fremlæggelse og godkendelse af det reviderede regnskab 

6. Fastsættelse af kontingent 

7. Behandling af indkomne forslag  

8. Valg til bestyrelsen: 

Kasserer: På valg er Lars Kaae 

1 bestyrelsesmedlem: Ejner Stutemeyer 

samt et nyvalg for et år, da Jette Johannesen, der er i 

bestyrelsen for Peter Bjørn Larsen, ønsker at blive 

suppleant igen. 

9. Valg af redaktør af hjemmesiden – et år, Bjarne Larsen 

ønsker ikke genvalg.  

10. Valg af suppleant til bestyrelsen for et år. På valg er Jette 

Johannesen 

11. Valg af suppleant for redaktøren af hjemmesiden – et år 

12. Valg af revisor og revisorsuppleant – et år: på valg er Otto 

Jacobsen og Leif Adamsen 

13. Eventuelt 

 

Forslag, der ønskes behandlet på generalforsamlingen, skal være formanden i hænde 

senest 14 dage inden mødet.  

Medlemmerne orienteres derefter om forslagene senest 7 dage inden mødet. 



 

Bestyrelsens beretning for 2024. 

 

Velkommen til Hedeboegnens Slægtsforsker Forenings generalforsamling. 

Den 28. august blev vores forening 21 år, og så er den jo voksen, og det er jo 

dejligt, at vi har fået styr på datoen. 

 

Jeg synes jo vi har haft et par gode sæsoner i 2024, med nogle gode foredrag. Lad os 

se på det: 

 

Først havde vi Erik Kann. Der fortalte om: Med tog og damper i 16 timer – Signes 

rejse i 1901. Det var dengang, det tog sin tid at komme frem og tilbage i landet med 

tog og færge m.v. 

 

Det næste foredrag holdt Hans Peter Poulsen om skolearkiver. Især grundskole og 

seminarieuddannelse + Københavns universitet, tilbage i tiden. 

 

De to foredragsholdere kender vi jo som vældig gode. 

 

I efteråret havde vi først Anne Holm Christensen, der fortalte om Caroline 

Jönsson, en fattig landarbejder og hendes slægt, der lever i området Vridsløselille, 

Vallensbæk og Glostrup i 150 år. 

 

I november kom Mette Colding Dahl, og fortalte om ældre kortblade og 

luftfotografier.    Dejligt at høre hvad man nu kan finde på nettet. 

 

Vi har også haft en par lokale foredragsholdere. Først Lars Spatzek, der fortalte om 

sin slægt på bunden af de sydsvenske samfund til en bedre tilværelse i Amerika og 

Danmark. 

 

Så kom Gitte og Erik Dahl og fortalte om Børnehjælpsdagene i Taastrup.  Det var 

tider.  

Sidst på året var vi heldige at få Lars til at komme igen og fortælle om Bambola. 

 



Vore egne medlemmer er også gode til at lave indlæg, og det er meget forskelligt 

hvad der bliver fortalt om, men altid interessant. Vi håber I vil blive ved med at 

fortælle spændende ting fra jeres slægtsforskning. 

 

Et par aftner med film er det også blevet til. Den sidste var et afsnit fra den svenske 

serie: Det sitter i Väggarne. 

 

Vi når jo også somme tider at læse lidt gotisk, for det er jo godt at kunne forstå lidt 

selv, men vi kan jo ikke rigtig blive enige om den bedste måde at gøre det på, så vi 

kommer nok til at skifte lidt mellem at have det på papir og på væggen. 

 

Vi gør jo også en indsats for at hjælpe hinanden de aftner, hvor det er på 

programmet, og det plejer at lykkes. 

 

Vi har også været ude af huset. Vi var på Københavns museum og vi tog derind en 

onsdag, fordi det er gratis dag.  Derefter gik vi på Kanalcafeen, og fik frokost. 

 

I september besøgte vi Bank- og sparekassemuseet + Heerings gård. Det var ret 

interessant.  Bagefter gik vi på Rabes Have og fik frokost. 

 

Den 9. november deltog vi i Arkivernes dag på Blåkilde. Vi havde et bord på 1. sal, 

men der var ikke så mange der fandt der op, så hvis vi skal stå på Arkivernes dag 

igen, så håber vi, det kan blive i stueplan. 

 

Vi har jo også haft nogle hyggelige afslutninger i hver sæson. Formiddagsafslutninger 

med smørrebrød, øl, vand og en lille en.  

Aftenafslutning i foråret med kaffe og kage, og juleafslutning med gløgg og 

æbleskiver. Rigtig hyggeligt. 

 

Frivillighedsdagene i Taastrup og Hedehusene har vi også deltaget i. Taastrup i 

juni og Hedehusene i september, og det er jo altid nogle hyggelige dage, hvor man får 

snakket med en del mennesker. 

 

Og til brug ved f.eks. Frivillighedsdagene og Arkivernes dag, har foreningen 

investeret i et roll-up banner, der kan skabe mere opmærksomhed og blikfang ved 

vores stande. Vi glæder os til at få taget det i brug i 2025. 

 



 

Cafeen lukker fremover kl. 20, men der er blevet den ordning, at jeg går ind og 

bestiller kaffe på vej op til mødet, så står det klar til os kl 20, og vi må blive siddende 

i vores pause, for personalet skal så blive lidt længere torsdag aften. 

 

Til slut vil bestyrelsen gerne sige tak til medlemmerne for at være med til at gøre 

møderne både hyggelige og indholdsrige, og tak for at der er nogen der flytter 

borde og stole frem og også tilbage,  og tak for at vi får et navneskilt på. 

 

Og tak til redaktøren, kassereren, revisoren, og hvem der ellers giver en hånd med. 

Og Dirigenten får også tak for at styre os igennem mødet. 

 

Personligt vil jeg gerne sige tak til bestyrelsen og redaktøren for deres arbejde, 

der gør, at vi får det hele planlagt, så det fungerer.  

 

Dirigent:                                                                       Formand : 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Referat af  Ordinær generalforsamling nr. 23 i 

  Hedeboegnens Slægtsforsker Forening 

torsdag den 23. januar 2025 kl. 10.00 

 

Der var mødt 31 medlemmer. 

 

Punkt 1 

Birgit bød velkommen og sagde som første punkt på dagsordenen, at der skulle vælges en dirigent, det blev 

Aksel Kramer og også en referent, som blev mig. 

 

 Punkt 2 

Aksel sagde at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt og godkendte dagsordenen. 

 

Punkt 3 

Angående stemmetællere ville vi vente og se, om der blev behov for dem. 

 

Punkt 4 

Birgit fremlagde så på bestyrelsens vegne, en fyldestgørende beretning. 

 

Punkt 5 

Lars fremlagde det reviderede regnskab for året, han sagde, at vi nu havde 62 medlemmer med en gennem-

snitsalder på 78 år. Det var et år højere end sidste år, da der ikke havde været nogen medlemstilgang i årets 

løb.  

Et medlem synes at posten udgifter var høj. Det blev forklaret med, at det var gebyr til Banken. Så blev der 

spurgt, om man ikke kunne finde en billigere bank, men bankerne havde alle næsten det samme gebyr, og 

det var meget krævende at skifte bank, det stod slet ikke mål med besværet. Så vi bliver i Nordea.  

Vi havde trods alt fået 55 kr. i renter.  

Til punktet anskaffelser havde vi brugt 905 kr. til en Roll-up banner, til vores kommende udstillinger. 

Så talte vi om det tilskud, vi fik fra Danske Slægtsforskere, om det kunne blive højere. Der var svaret, at så 

skulle flere medlemmer melde sig ind i den forening, og det kostede trods alt 290 kr. årligt. 

 

Punkt 6 

Kontingentet blev på den nuværende pris. 200 kr. for enkelt medlemmer og 300 kr. for par. 

 

Punkt 7 

Der var ikke indkommet nogen forslag. 

  



Punkt 8 

Så var det tid til valg til bestyrelsen. 

Kasserer Lars Kaae, var villig til genvalg, så han blev valgt 

Bestyrelsesmedlem Ejner Stutemeyer, blev ligeledes genvalgt. 

Bestyrelsesmedlem Jette Johannesen ønskede igen at blive suppleant, så det blev hun. 

Som nyt bestyrelsesmedlem, blev 2 foreslået Bjarne Larsen og Pia Olsen, så det måtte vi stemme om. 

Der fik Pia Olsen 20 stemmer, mens Bjarne Larsen fik 11, det blev derfor Pia, der blev valgt ind. Det var for 

1 år. 

På grund af dette måtte vi vælge 2 stemmetællere, det blev Kirsten Kersø og Jytte Klamer. 

 

Punkt 9 

Så var der valg til redaktør til hjemmesiden. Der ønskede Bjarne at trække sig efter 15 år, og i stedet blive 

suppleant på hjemmesiden, mens Aksel Koplev gerne ville være redaktør, så han blev valgt. 

 

Punkt 10 

Da der ikke var andre suppleanter blev Jette Johannesen valgt. 

 

Punkt 11 

Ligeledes blev Bjarne Larsen også valgt til suppleant for hjemmesiden. 

 

Punkt 12 

Så var revisor Otto Jacobsen og revisor suppleant Leif Adamsen begge på valg, de var villige til genvalg, og 

det blev de. Leif Adamsen havde givet skriftligt tilsagn til Birgit. 

 

Punkt 13 

Foreningen havde givet kaffe og vand under mødet. 

Bjarne takkede for de 15 år som redaktør. 

Birgit J. Larsen spurgte, om vi ikke kunne søge om penge, fra § 79, når vi skulle have foredragsholdere, da 

de jo var blevet ret dyre. Det ville blive undersøgt. Så synes hun ligeledes, at der manglede noget til efter 

kaffepauserne. Der blev det foreslået, at medlemmerne selv kom med forslag. 

Kirsten og Yvonne efterlyste bedre måde med den gotiske skrift for de medlemmer, der ikke var så stærke i 

den læsning. Der blev foreslået små grupper med Gotisk læsning.  

Det havde været prøvet før, men virkede ikke så godt; men man kunne jo prøve igen. 

 

Generalforsamlingen sluttet i god ro og orden, og det takkede vi Aksel Kramer for. 

 

Efter generalforsamlingen gik nogle fra bestyrelsen ud og så på og kasserede en del materiale i vore skabe, 

da meget af det ikke er relevant mere. 

Vi skulle nemlig se at få plads til Roll-up standeren.  

 

Referent   Jette Johannesen 



Regnskab for 2024
01-01-2024   til 31-12-2024

indtægt

Kontingent 11.800
Gæster foredrag 160
Egenbetaling 0
Danske Slægtsforskere 4.992
Høje Taastrup Kommune 3.000
Bank rente 55
Indtægt i alt 20.007

Udgift

Kontorartikler 239
Møder 800
Arangementer 15.228
Medlemskaber 1.948
Gaver 250
Anskaffelser 905
Gebyr 1.250
Udgifter i alt 20.620

Underskud -612

Aktiver 31-12-2024

Indestående i Nordea 14.846
Kontant 0

Aktiver i alt 14.846

Passiver
Forudbetalt kontingent 2025 50
Formue primo 15.408
Underskud 2024 -612
Formue ultimo 14.846

decimaler afrundet
Sign.

Taastrup, 7. januar 2025 Lars Kaae
Kasserer

Regnskabet er revideret og bilag gennemgået og fundet iorden
Taastrup, 7. januar 2025

Sign.
Otto Jakobsen
Revisor


